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Social democrații: 
„În rapoartele MCV se repetă
informații nereale”

Partidul Social Democrat cere
Reprezentanţei Comisiei Europene din
România să fie atentă şi la îngrijorările
exprimate de cele mai reprezentative asociaţii
ale magistraţilor din România în ceea ce
priveşte „afirmaţiile eronate, nereale” apărute în
mod repetat în rapoartele MCV. „Având în
vedere precizia la care face apel Reprezentanţa
Comisiei Europene din România cu privire la
poziţiile oficiale exprimate de CE faţă de ţara
noastră, ne aşteptăm la aceeaşi rigoare în
legătură cu îngrijorările exprimate de cele mai
reprezentative asociaţii ale magistraţilor din
România în ceea ce priveşte ‘afirmaţiile
eronate, nereale’ apărute ‘în mod repetat’ în
rapoartele MCV. Se impune deci o clarificare
riguroasă asupra ‘modalităţii de culegere a
datelor pentru întocmirea rapoartelor MCV’
care, în opinia asociaţiilor magistraţilor, ‘a
permis strecurarea unor
erori/inexactităţi/afirmaţii trunchiate care nu pot
face decât deservicii independenţei justiţiei”, se
arată într-o postare pe pagina Facebook a
PSD.

Primăria taie cablurile de net, 
tv și telefonie din centrul
Constanței

Primăria Municipiului Constanța, în
colaborare cu operatorii de cablu tv, telefonie și
internet, continuă lucrările de mutare în
subteran a cablurilor aeriene de pe principalele
bulevarde. Lucrările au fost executate treptat,
astfel încât constănțenii să nu fie privați de
serviciile operatorilor de telecomunicații. După
ce au fost finalizate lucrările de construire a
canalizației pe bulevardul Mamaia, tronsonul
cuprins între străzile I.G. Duca și Mircea cel
Bătrân, operatorii de rețele au avut timp până la
începutul acestei luni să taie cablurile de pe
stâlpii din zona menționată și să le introducă în
subteran. Cei care nu au făcut acest lucru
rămân fără ele și, implicit, clienții lor fără
servicii. Începând de astăzi se taie cablurile pe
tronsonul amintit.

Un parlamentar PSD a
demisionat din partid

Deputatul Alexandru Andrei a demisionat,
luni, din PSD, acuzând politica dominată „de
interese personale şi de grup, de trădări şi
jocuri” a conducerii organizaţiei partidului din
Giurgiu. El a precizat că va rămâne deputat
neafiliat. „Astăzi (luni - n.r.), 11 februarie, am
anunţat oficial conducerii Camerei Deputaţilor
decizia de a părăsi grupul parlamentar PSD,
devenind, astfel, deputat neafiliat. Nu a fost
deloc o decizie uşoară, însă a fost o decizie
necesară, dictată de cursul pe care l-a luat, în
ultimii doi ani, politica dusă de PSD Giurgiu.O
politică dominată de interese personale şi de
grup - în detrimentul celor ale alegătorilor -, de
trădări şi jocuri <la două capete>, de
marginalizare a celor care nu erau de acord cu
direcţia în care se îndrepta PSD Giurgiu… În
aceste condiţii, am decis că este timpul să mă
”rup” de acest tip de politică, pe care nu o voi
accepta niciodată şi să rămân deputat neafiliat,
urmărind, în toată activitatea mea de
parlamentar, să apăr interesele alegătorilor
giurgiuveni”, a scris pe Facebook deputatul
Alexandru Andrei.

Pe scurt. Propuneri de la Expert Forum

Europarlamentarele, marcate
de incertitudini? Cum pot fi

organizate mai bine
Alegerile pentru Parlamentul

European vor avea loc, în
România, pe data de 26

mai. Organizația civică Expert Forum
atrage atenția că, deși sunt mai puțin
de patru luni până la ziua votării,
cadrul legislativ este marcat de
incertitudine. În acest context,
Autoritatea Electorală Permanentă a
propus în dezbatere publică un proiect
de Ordonanță de Urgență care să
pună în practică unele din prevederile
blocate în procesul legislativ. „Deși
considerăm că procedura care trebuie
urmată pentru modificarea legii este
prin Parlament, apreciem că, în
general, proiectul de OUG pus în
dezbatere publică este unul benefic,
care va contribui la transparența și
corectitudinea votării, în special prin
prevederile referitoare la folosirea
sistemului electronic de monitorizare a
prezenței la vot, deja testat la
alegerile precedente din 2016.
Conform jurisprudenței Curții
Constituționale, legile electorale pot fi
modificate și cu mai puțin de un an
înaintea alegerilor, atunci când
schimbările nu afectează dreptul la
vot, ci sunt menite să faciliteze
procesul electoral”, spun
reprezentanții Expert Forum. 

n CE PROPUNERI AU CEI DE
LA EXPERT FORUM n Aceștia mai
constată faptul că proiectul de
Ordonanță nu include câteva
prevederi importante, de asemenea
testate la scrutinele precedente, și
care sunt prezente în legea aflată în
control de constituționalitate. „Unele
dintre acestea au fost incluse ca
recomandări și în rapoartele de
monitorizare ale OSCE/ODIHR
publicate în trecut, dar și în cele ale

unor organizații naționale care au
observat alegerile. De asemenea,
acest context ne arată necesitatea
elaborării unui Cod Electoral unitar,
care să introducă reguli similare
pentru toate tipurile de alegeri”, spun
cei din organizație. Principalele
prevederi în discuție sunt legate de
clarificarea și simplificarea
procedurilor privind observarea
alegerilor, inclusiv din perspectiva
introducerii unei proceduri unice
pentru toate tipurile de alegeri,
afirmarea dreptului cetățenilor de a
semna mai multe liste de susținători,
deschizând astfel competiția
electorală. De asemenea, cei de la
Expert Forum propun posibilitatea de
a deschide mai multe secții de vot în
străinătate, acolo unde sunt
comunități de români, inclusiv la

cererea acestora, potrivit
reglementărilor de la alegerile
parlamentare și îmbunătățirea
gestiunii listelor electorale, precum și
a listelor de susținători și punerea în
acord cu alte prevederi referitoare la
Registrul Electoral. „În acest sens, am
transmis Autorității Electorale
Permanente, în cadrul procedurilor de
transparență decizională, observațiile
din documentul anexat, care vin să
corecteze problemele semnalate.
Rămânem încrezători că atât
Autoritatea Electorală, cât și Guvernul
României, vor ține cont de aceste
observații și vor include în varianta
finală a Ordonanței toate prevederile
care vin să îmbunătățească
transparența și corectitudinea
alegerilor”, au încheiat cei de la
Expert Forum.

Ce a făcut Avocatul Poporului din Constanța în 2018
Anul 2018 s-a dovedit a fi destul

de plin pentru instituția Avocatului
Poporului din Constanța. Conform
bilanțul activității Biroului Teritorial
Constanța, anul trecut au fost
acordate 650 de audiențe cetățenilor.
Totodată, au fost înregistrate și
soluționate 280 de petiții. Petițiile au
avut ca obiect încălcarea de către
autoritățile publice a următoarelor
drepturi constituționale: dreptul de
petiționare (53), dreptul de
proprietate privată (30), dreptul la un
nivel de trai decent (11),dreptul la
informație (159), dreptul la ocrotirea
sănătății (4 petiții), dreptul persoanei
vătămate de o autoritate publică (11),
dreptul la protecția copiilor și a
tinerilor (15), dreptul privind protecția
persoanelor cu handicap (3), dreptul
la un proces echitabil, accesul liber la
justiție, precum și alte drepturi
constituționale. Au fost primite 458 de
apeluri telefonice prin dispecerat, au
fost efectuate 9 anchete, iar în 16
cazuri, instituția s-a sesizat din oficiu. 

„Cele 9 anchete efectuate,
precum și cele 16 sesizări din oficiu
au vizat încălcări ale drepturilor
prevăzute de art. 44, art. 51 și art.
52, art. 49, art. 47, art. 34, art. 22 din
Constituția României. Astfel,
reprezentanții Biroului Teritorial
Constanța au desfășurat anchete la
următoarele instiuții: Primăria
Municipiului Constanța, Primăria
Năvodari, Primăria Cernavodă,
Școală gimnazială nr. 40 și Școala
gimnazială nr. 12 din Constanța,
Inspectoratul Școlar Constanța,
Spitalul Clinic Județean de Urgență
Constanața, Direcția de Sănătate
Publică Constanța, Centrul de
plasament „Micul Rotterdam” din
Municipiul Constanța, Complexul de
Servicii Comunitare „Cristina” din
Municipiul Constanța, Centrul de
Plasament „Speranța” din Tulcea și
D.G.A.S.P.C. Tulcea etc.”, se arată
într-un comunicat al Avocatului
Poporului. „Precizăm că deplasările
lunare în teritoriu în județul

Constanța, la sediul Primăriei
Medgidia și Primăriei Cernavodă și în
județul Tulcea la sediul Instituției
Prefectului, vor continua în acest an,
programul va fi transmis, în timp util,
atât presei, cât și autorităților locale
și județene pentru informarea
cetățenilor. Persoanele care nu pot
ajunge în ziua programată, pot veni
la sediul Biroului Teritorial Constanţa,
la programul zilnic de audienţe
(excepţie în zilele de deplasări în
teritoriu) de luni până joi între orele
900-1600sau pot trimite
petițiaprinpoșta electronica
avpconstanta@avp.rosauprinpoștă la
adresa de la sediulbiroului din B-dul
Ferdinandnr. 7 bis, Municipiul
Constanța. Instituția Avocatul
Poporului contribuie la soluționarea
pe cale amiabilă a conflictelor dintre
persoanele fizice și autorități ale
administrației publice, prin mediere și
dialog, în scopul soluționării
problemelor cetățenilor”, se mai arată
în comunicatul instituției.


